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 Sindicaliștii din sănătate îl amenință pe Florin Cîțu: 'Vom năvăli la un 

moment dat în Piaţa Victoriei' 

Federaţia Sanitas va organiza în Piaţa Victoriei demonstraţii cu un număr mult mai 

mare de participanţi decât cele 100 de persoane permise în prezent de lege, în cazul 

în care Guvernul va publica un buget în care salariile bugetarilor pe anul curent 

rămân îngheţate, a declarat, luni, pentru AGERPRES, preşedintele Federaţiei 

Sanitas, Leonard Bărăscu, în timpul mitingului organizat de organizaţia sindicală 

în faţa sediului Guvernului. 

"În acest caz vom fi în continuare în stradă. Poate găsim alte modalităţi, pentru că 

această sută de persoane cu care putem să ieşim în stradă o să o încălcăm, chiar 

dacă va trebui să ne batem cu legea, asta este, vom fi în stradă cât mai multe 

persoane. Vom năvăli la un moment dat în această piaţă, pentru a le demonstra că 

nu e ca ei. Altfel nu se poate. Suntem aici din toată ţara, oameni veniţi de la sute de 

kilometri, ca să spună că nu le e bine", a afirmat Leonard Bărăscu. 

Cu ocazia aniversării a 31 de ani de la înfiinţarea Federaţiei Sanitas, câteva zeci de 

membri ai sindicatului, veniţi din mai multe judeţe, au participat la un miting în 

faţa sediului Guvernului, solicitând Executivului acordarea creşterilor salariale 

prevăzute pentru anul 2021, raportarea sporurilor la salariul de bază aflat în plată 

pentru toţi angajaţii din sistemul sanitar şi acordarea stimulentului de risc pentru 

angajaţii din asistenţa socială. 

Preşedintele Federaţiei Sanitas a precizat că sindicaliştii nu solicită altceva decât 

respectarea de către Guvern a legislaţiei în vigoare. 

"Ne aflăm astăzi în Piaţa Victoriei pentru că, de ziua noastră, când împlinim 31 de 

ani, rămân aceleaşi puncte deranjante - (ordonanţa n.r.) 226 cu ceea ce înseamnă 

blocarea salariilor tuturor bugetarilor, inclusiv ai noştri, adică exact persoanele care 

ar fi meritat să ia ceva în acest moment. 
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Vrem ca această ordonanţă 226 să dispară, iar în legătură cu motivele pe care le 

invocă domnul premier Cîţu referitoare la ceea ce ar trebui să primească colegii 

noştri, în realitate există o lege, dar nu se mai ţine cont de nimic. Ei au luat 

jumătate din ce s-ar fi cuvenit, pentru că anul acesta era al treilea an (de majorări 

prevăzute, n.r), astfel încât în 2022 toată lumea venea la nivelul stabilit de Legea 

153. Ne îndepărtăm de acest nivel, exact cei care muncesc şi au foarte mult de 

muncă în actul medical, nu doar medicii şi asistenţii, ci şi îngrijitorii, infirmiere, 

liftieri, personal TESA, jurişti, toţi sunt persoane cu salarii foarte mici care astăzi 

nu fac decât să se chinuie să ţină un sistem extrem de iritat fizic din cauza 

pandemiei. Vrem în continuare să reglăm şi problema cu sporurile. Sunt colegi de-

ai noştri care după ce că nu primesc banii, ei primesc sporuri calculate la anul 

2018, nu ca doctorii şi ca asistenţii medicali", a menţionat Leonard Bărăscu. 

Liderul organizaţiei sindicale a criticat declaraţiile făcute de prim-ministrul Florin 

Cîţu după incendiul de la Spitalul Matei Balş, care a afirmat că 95% din resursele 

financiare alocate anul trecut sistemului medical au fost cheltuite pentru salarii şi 

sporuri. 

"Am văzut declaraţiile domnului premier despre salariile mari din sistem - 

declaraţii jignitoare, jenante. Aceste salarii din sistem sunt prea mici pentru ceea ce 

facem noi. Iar ei trebuie să înţeleagă că aceşti bani nu ne fac să fim nici instalatori, 

nici electricieni, pentru că nu ştim ce se întâmplă într-un perete sau într-un scurt-

circuit care nu are nicio legătură cu noi. Tot timpul se scot în evidenţă aceşti bani - 

sunt fiscalizaţi, i-a aprobat statul român, ni-i dă statul român, sunt meritorii, şi vii 

tu acum să spui că sunt prea mulţi bani. Nu este adevărat. Este jignitor. O fi 

adevărat pentru alţii, dar nu este adevărat pentru sistemul sanitar. Ei nu sunt în 

stare să dea o lege prin care copilul celui mort să primească o pensie", a precizat 

Leonard Bărăscu. 

(Sursa: Agerpres) 
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 PROTEST în Parlament: Deputații și senatorii PSD au cerut DEMISIA 

ministrului Sănătății, Vlad Voiculescu 

Deputații PSD au venit, luni, la Parlament cu pancarte negre, pe care scrie cu alb 

„Voiculescu, demisia”, considerându-l responsabil de gestionarea situației după 

incendiul de la Institutul „Matei Balș”. 

Deputatul Mihai Fifor a spus că este necesar ca ministrul Sănătății, Vlad 

Voiculescu, să vină în Parlament și „să dea socoteală”, iar până la acel moment, 

parlamentarii PSD îi cer demisia. 

"Senatorii social democrati au cerut acum cateva minute demisia ministrului 

sanatatii, pentru incompetenta si lipsa de umanitate. Actualul ministru nu poate fi 

considerat un incepator lipsit de responsabilitate, pentru ca a mai fost ministru in 

guvernul Ciolos, se presupune ca stie in detaliu problemele din sanatate, are solutii 

- asa s-a batut cu caramida in piept in campanie. 

In plus, a preluat stafeta de la un coleg din coalitia pierzatorilor 

#dedreaptaunitalaciolan, penelistul Tataru, care a manageriat Sanatatea 1 an si 3 

luni. 

Demisia sau demiterea sunt singurele solutii onorabile, daca PNL si USR - Plus 

mai au vreun pic de onorabilitate si de respect fata de români. 

#Demisia #Onoare #rRespect", scrie Gabriela Firea pe Facebook. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Sindicaliștii din învățământ cer vaccinarea cu prioritate a cadrelor didactice 

și realizarea unui plan amplu pentru cazul redeschiderii școlilor, din 8 

februarie. Solicită regândirea sistemului de teme pentru acasă, dar și un plan 

de rezervă pentru situația revenirii la școala on-line. 

Federația Sindicatelor Libere din Învățământ a transmis un comunicat de presă cu 

titlul ”Atenţie mare la redeschiderea şcolilor! Nu ne permitem nicio greşeală; 

costul plătit ar putea fi sănătatea copiilor şi a colegilor noştri!”, prin care solicită o 

cooperare cu autoritățile pentru începerea școlii. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/psd_8.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/vlad-voiculescu_2325.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/vlad-voiculescu_2325.html
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“Redeschiderea unităților de învățământ începând cu data de 8 februarie 2021 va 

însemna revenirea la normalitate în cadrul sistemului de educație, dar totul trebuie 

gândit și făcut cu mare responsabilitate”, transmit sindicaliștii, care au realizat o 

listă de solicitări pentru Ministerul Educației și Ministerul Sănătății: 

 Asigurarea echipamentelor și a produselor de dezinfecție în toate unitățile de 

învățământ din întreaga țară; 

 Instruirea corectă a personalului care se ocupă de curățenia unităților de 

învățământ; 

 Vaccinarea personalului din educație cu prioritate, imediat ce va fi asigurat 

necesarul de doze de vaccin; 

 Gândirea unui plan coerent, bine pus la punct cu ajutorul cadrelor didactice, 

privind predarea materiei la zi, dar și introducerea orelor remediale, astfel 

încât să nu asistăm la epuizarea elevilor , dar și a personalului didactic; 

 Stabilirea unei linii suport în cadrul unităților de învățământ pentru elevii 

care întâmpină probleme în asimilarea cunoștințelor la clasă; 

 Regândirea sistemului de teme pentru acasă, astfel încât elevii să beneficieze 

de timp suficient de relaxare; 

 Acordarea unei atenții deosebite în clasele cu învățământ simultan, în ceea 

ce privește recuperarea materiei din perioada școlii online; 

 Susținerea consilierilor școlari în acordarea sprijinului necesar elevilor și 

cadrelor didactice pentru reacomodarea în școli, dar și în procesul de 

predare/învățare care va aduce o perioadă cu mult stres; 

 Asigurarea mijloacelor tehnice necesare pentru cadrele didactice și elevii 

care vor continua școala online; 

 Pregătirea din timp a simulărilor și examenelor naționale; 

 Asigurarea unui plan de rezervă dezbătut și aprobat de partenerii sociali în 

cazul în care, din cauza pandemiei, s-ar putea reveni la școala online. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 COTAR: Decontarea directă va duce la dispariţia oligopolului de pe piaţa 

RCA din România 

Decontarea directă este benefică pentru piaţa de asigurări şi va duce la dispariţia 

oligopolului de pe piaţa RCA din România, susţin reprezentanţii Confederaţiei 

Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din România (COTAR) într-un 

comunicat transmis, marţi, AGERPRES. 

 

"Considerăm că introducerea regulii decontării directe este una dintre soluţiile la 

problemele existente pe piaţa RCA din România şi poate aduce reale beneficii 

celor 8 milioane de plătitori de poliţe RCA din ţară. Ne aflăm într-o situaţie critică, 

în care, în lipsa unor măsuri legislative adecvate, există riscul ca asiguratorii RCA 

rău platnici să acapareze peste 90% din piaţă, lăsând consumatorii şi persoanele 

prejudiciate fără posibilitatea reparaţiei vehiculelor şi a recuperării prejudiciilor 

suferite. Prin introducerea acestui principiu, consumatorul de asigurări va fi 

responsabilizat să aleagă un asigurator RCA de calitate şi va avea mai multe 

drepturi, în cazul unui accident, putând să se adreseze fie asiguratorului terţului 

vinovat de producerea accidentului, fie propriului asigurator RCA. În lipsa unor 

asemenea măsuri, numărul proceselor în instanţă, precum şi al petiţiilor şi 

reclamaţiilor depuse la ASF pentru neplata despăgubirilor - ajuns deja la cifre 

record, de zeci de mii - va continua să crească, iar oligopolul asiguratorilor RCA 

rău platnici se va accentua, cu efecte potenţial catastrofale pentru întreaga piaţă", 

se arată în comunicat. 

 

Potrivit sursei citate, decontarea directă trebuie să se aplice în orice situaţie şi fără 

nicio excepţie, "iar consumatorii şi persoanele prejudiciate să aibă dreptul să 

opteze între a se îndrepta împotriva asiguratorului RCA al terţului sau a se adresa 

propriului asigurator, pentru obţinerea despăgubirilor datorate, cu promptitudine". 

 

"Decontarea directă este benefică pentru piaţa de asigurări şi va duce la dispariţia 

oligopolului din piaţa RCA din România (...) Suntem conştienţi de faptul că 

această decontare directă poate conduce la o majorare a preţului RCA, dar această 

majorare nu are voie să depăşească 8-10% faţă de tariful de referinţă al RCA, 

calculat semestrial de un auditor independent.  
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Să nu uităm că frecvenţa daunelor a scăzut cu peste 30% în 2020 faţă de 2019 şi 

continuă să fie scăzută şi la început de 2021, astfel că o scumpire mai mare de 8 - 

10% nu se justifică. Eventuale îmbunătăţiri ale dispoziţiilor noii OUG privind 

decontarea directă obligatorie vor putea fi aduse prin norme de aplicare emise de 

ASF (Autoritatea de Supraveghere Financiară, n.r.). Cu toţii cunoaştem 

disfuncţionalităţile majore existente pe piaţa de asigurări, iar introducerea 

decontării directe în legislaţia RCA reprezintă una dintre soluţiile care pot 

împiedica un dezastru în cazul unui faliment printre cei doi coloşi ai asigurărilor 

RCA din România care deţin deja peste 70% din întreaga piaţă şi care arată din ce 

în ce mai fragili", declară Vasile Ştefănescu, preşedintele COTAR. 

 

Acesta a adăugat că urmează cea mai dificilă perioadă din istoria asigurărilor, în 

timp ce ASF, prin noul preşedinte, Nicu Marcu, "pare să se fi trezit complet la 

realitate şi să realizeze că, fără măsuri ferme şi imediate, piaţa se va prăbuşi 

defintiv şi irevocabil". 

 

"Nu în ultimul rând, ne dezicem de afirmaţiile unei organizaţii care pretinde că 

reprezintă transportatorii, însă, în realitate, este finanţată de unul dintre cei mai rău-

platnici asiguratori de pe piaţă, care se poziţionează în mod neîntemeiat împotriva 

acestui proiect de OUG, expunând un punct de vedere viciat, care pare să aparţină, 

de fapt, unui asigurator RCA. Este evident că interesul principal al transportatorilor 

şi al consumatorilor este să îşi poată repara vehiculele avariate în cel mai scurt 

timp posibil, în condiţii de siguranţă, şi să obţină, cu promptitudine, despăgubirile 

de la un asigurator de încredere. Decontarea directă, împreună cu alte măsuri de 

sancţionare din partea ASF, va crea premisele atingerii acestor obiective. 

Poziţionarea împotriva acestui proiect de OUG, ignorând, cu rea credinţă, 

oportunităţile şi avantajele semnificative pentru consumatori, semnalează grave 

probleme etice şi o lipsă de reprezentativitate vizibilă", menţionează reprezentanţii 

COTAR. 

 

Ministerul Finanţelor a publicat pe site-ul său, în data de 26 ianuarie 2021, 

proiectul de Ordonanţă de Urgenţă ce vizează decontarea directă obligatorie între 

asigurătorii de RCA. 
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Conform ministerului de resort, serviciul de asigurare de decontare directă 

garantează persoanei prejudiciate posibilitatea de a se adresa asigurătorului la care 

aceasta are încheiată asigurarea RCA în vederea recuperării prejudiciului, urmând 

ca acesta să recupereze în totalitate sau în parte sumele achitate de la asigurătorul 

RCA al persoanei vinovate de producerea accidentului. 

 

Proiectul prevede că decontarea directă între asiguratorii RCA este aplicabilă la 

îndeplinirea cumulativă a următoarelor condiţii: accidentele auto se produc pe 

teritoriul României; vehiculele implicate în accidentele auto sunt 

înmatriculate/înregistrate în România; prejudiciile au rezultat în urma unui 

eveniment produs exclusiv între două vehicule; ambele vehicule implicate în 

accidentul auto au asigurare RCA valabilă la data evenimentului; din accident s-au 

produs prejudicii exclusiv vehiculelor. În cazurile în care se îndeplinesc în mod 

cumulativ condiţiile prevăzute, persoana prejudiciată avizează dauna la propriul 

asigurator RCA. 

 

Asigurătorul RCA al persoanei prejudiciate verifică valabilitatea asigurărilor RCA 

ale vehiculelor implicate în accident prin interogarea bazei de date cu asigurările 

obligatorii de răspundere civilă auto încheiate pe teritoriul României, iar rezultatul 

interogării este opozabil ambilor asigurători. După efectuarea plăţilor 

despăgubirilor de către asigurătorul RCA al persoanei prejudiciate, acesta notifică 

asigurătorul persoanei vinovate cu privire la sumele achitate prin intermediul unei 

cereri de rambursare. Cererea de rambursare este însoţită de documentele pe baza 

cărora a fost stabilită răspunderea, s-a constata întinderea daunelor, a fost 

cuantificat prejudiciul, de actul prin care a fost stabilit cuantumul despăgubirilor şi 

de dovada plăţii. 

 

Asigurătorul RCA al persoanei vinovate va achita sumele datorate în termen de 

maximum zece zile de la data notificării cererii de rambursare. 

 

În cazul în care nu îşi îndeplineşte sau îşi îndeplineşte defectuos obligaţia de plată, 

cu depăşirea termenului, inclusiv dacă diminuează nejustificat cuantumul 

despăgubirii, acesta va plăti penalităţi de 0,2% pe zi de întârziere calculate la 

nivelul sumei de despăgubire datorate sau la diferenţa de sumă neachitată. 

Penalităţile se achită odată cu achitarea sumei asupra căreia acestea se aplică. 
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Persoanele fizice şi juridice rezidente în state terţe pot beneficia de garanţia 

Biroului Asigurătorilor Auto din România numai în baza unor acorduri de 

reciprocitate încheiate de BAAR cu organismele similare din statele respective. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Amenintarea lui Mohammad Murat, seful patronatelor din turism: "Nu 

suntem departe de a deschide restaurantele si hotelurile fara a respecta 

ordonanta guvernului" 

Mohammad Murat ameninta ca va incalca restrictiile impuse de stat FOTO 

Facebook 

Mohammad Murat, seful Federatiei Patronatelor din Turismul Romanesc, a 

sustinut luni, 1 februarie, o conferinta de presa in care a sustinut ca intentioneaza 

sa deschida restaurantele si hotelurile fara acordul Guvernului Romaniei. 

 

Murat a prezentat in interventia publica de la Constanta informatii potrivit carora 

investitorii in turism ar avea probleme financiare mari si ar fi presati de banci sa 

vanda active pentru acoperirea ratelor restante. 

 

"De la 1 ianuarie, au inceput bancile sa trimita scrisori de scoatere la vanzare a 

activelor. Doar 9 luni se pot amana ratele in Romania, conform ordonantei, iar noi 

ne aflam in criza de 11 luni. In afara de miile de amenzi care se dau zilnic pe zona 

de Horeca, nu am simtit prezenta statului nicaieri. Asa cum s-a intamplat in Italia, 

unde s-au deschis toate restaurantelor o data, nerespectand ordonanta data de 

guvern, va spun ca nu suntem departe de a face acest lucru in Romania, vorbind 

despre restaurante si hoteluri", a declarat Murat. 

 

Investitorul sirian, proprietar al unor lanturi hoteliere pe litoralul romanesc a mai 

declarat ca miercuri, 3 februarie, se va intalni si cu ceilalti sefi din patronatele din 

turism si ca ar urma, cel mai probabil, "sa bata cu pumnul in masa" impreuna. 

(Sursa: ziare.com) 
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 Premierul anunta ca bugetul pe 2021 va fi adoptat in sedinta de Guvern de 

aceasta saptamana sau in cea viitoare. 65 de miliarde de lei, la sanatate, in 

2020 

Premierul Florin Citu a afirmat luni, 1 februarie, ca bugetul pentru 2021 nu va fi 

adoptat in sedinta de Guvern de marti si ca cel mai probabil va fi aprobat in aceasta 

saptamana sau saptamana viitoare. 

 

"Bugetul pentru 2021 intarzie putin pentru ca eu am cerut un lucru foarte important 

si nu dau inapoi de la acest lucru, subventiile sau cheltuielile care se duc catre 

anumite sectoare in sectorul public anul acesta trebuie sa fie legate de reforma. Am 

spus foarte clar, nu se duce niciun ban catre niciun sector daca nu vad aceste 

reforme. 

 

Astept sa vad reforme care vin, vom forta aceste reforme daca nu prind limitele 

din buget, dar este anul reformelor 2021. Daca nu facem acest lucru, vom continua 

sa aruncam bani buni in companii de stat care doar fac pierderi si vor castiga doar 

smecherii. Acest lucru ajunge, nu se va mai intampla in perioada urmatoare, banii 

se vor duce doar in companii care vor arata programe de reforma si vor arata ca vor 

veni pe profit. Daca nu avem asa ceva, acele companii nu vor mai exista", a 

transmis Citu. 

 

El a precizat ca nu o sa fie adoptat bugetul in sedinta de Guvern de marti, ci 

saptamana aceasta sau cea viitoare. 

 

65 de miliarde de lei in sanatate 

 

Premierul a mentionat ca trebuie vazuti cum au fost cheltuiti banii in sectorul 

public. 

"Este momentul ca in sectorul public oamenii sa isi faca treaba pentru care au fost 

angajati, sa si-o faca bine. Nu trebuie sa ne uitam la o singura institutie, sa ne uitam 

la toate pentru a preveni in viitor. 

 

 

https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/economie/buget/
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Pe mine ma intereseaza, sunt foarte multi bani care se duc, spre exemplu, in 

sectorul sanatate, 65 de miliarde aproape, anul trecut, trebuie sa vedem acesti bani 

cum au fost cheltuiti si daca au fost cheltuiti eficient, dar nu e vorba despre 

sanatate. Toate sectoarele. In sectorul public se duc foarte multi bani, numai pe 

cheltuieli de personal, sunt aproape 110 miliarde anul trecut, sa vedem daca acesti 

bani se duc si pe performanta", a explicat Florin Citu. 

 

El a afirmat ca este mai greu sa fie taiate cheltuielile, dar ca acest lucru trebuie sa 

se intample. 

 

"Ministrii sa vina cu un plan de reducere de cheltuieli pentru acest buget. Le-am 

cerut acest lucru. Daca nu vin, vor fi reduse limitele si vom forta aceasta reforma 

prin buget. (...) E mai complicat sa reduci cheltuielile, e mai usor sa le cresti si 

pana intri intr-un minister nou exista o anumita rezistenta la a face reforme. Dar 

acesta este mandatul acestui Guvern, la a face reforme. 

 

2020 a fost anul in care am stabilizat economia, avem deja a patra luna in care rata 

somajului scade, veti vedea vesti foarte bune despre cresterea economica pentru 

anul trecut si anul 2021 este anul reformelor, se leaga cu 2022 veti vedea bugetul 

anul acesta, vom prezenta 2021, dar pentru Comisie trebuie sa prezentam si 2022. 

Trebuie sa fim un Guvern credibil daca nu vrem sa avem probleme si credibilitatea 

vine de la masuri reale de a reduce cheltuielile, dar a reduce cheltuielile pentru a 

face statul mai eficient", a mai declarat Florin Citu. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Șeful Consiliului Fiscal TRAGE guvernul de MÂNECĂ: Ținta de deficit de 

7% e una foarte AMBIȚIOASĂ 

Economia României ar putea înregistra anul acesta o creştere între 3% şi 4,5%, iar 

scenariul cel mai optimist va fi cu atât mai realizabil cu cât rata de vaccinare va fi 

mai mare, a declarat preşedintele Consiliului Fiscal, Daniel Dăianu, într-un interviu 

acordat Agenţiei Naţionale de Presă AGERPRES. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/daniel-daianu_3119.html
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Preşedintele Consiliului Fiscal susţine că ţinta de deficit bugetar de 7% fixată de 

Guvern pentru anul acesta este una foarte ambiţioasă, în condiţiile în care anul 

2020 s-a încheiat cu un deficit de 9,79% din PIB pe cash, iar o reducere de 3% a 

deficitului într-un singur an este foarte greu de realizat, "mai ales că epidemia încă 

bântuie" . 

Daniel Dăianu afirmă că nu sunt dezirabile creşteri de impozite când economia este 

încă fragilă, dar îşi menţine afirmaţia personală că România ar fi avut nevoie de o 

taxă de solidaritate, fie şi temporară, care să ajute efortul de luptă contra epidemiei 

şi de sprijin pentru economie, pentru menţinerea de locuri de muncă. 

În ceea ce priveşte posibilitatea ca Banca Centrală să mai opereze scăderi ale 

dobânzii de politică monetară, Dăianu consideră că "nu este exclus", dar 

menţionează că este condiţie sine qua non ca procesul de consolidare 

fiscală/bugetară să fie vizibil în acest an, cu măsuri clare ce privesc deficitul 

structural. 

AGERPRES: Cum credeţi că va evolua economia României în acest an? 

Daniel Dăianu: Dacă anul trecut declinul economiei era inevitabil din cauza 

pandemiei şi a lockdown-ului din trimestrul doi, anul acesta vom avea o redresare, 

dar încă sub incertitudini mari. Chiar dacă revenirea economică este împiedicată de 

persistenţa epidemiei, sunt sectoare economice ce vor merge mai bine. Mai cu 

seamă dacă vaccinarea populaţiei va lua avânt. Vaccinurile, ca armă împotriva 

virusului, vor schimba progresiv o stare de spirit. Este esenţial însă ca oamenii să 

respecte în continuare reguli de protecţie. Mersul pandemiei condiţionează mersul 

economiei peste tot în lume. Nu mă hazardez să lansez o cifră de creştere 

economică pentru 2021, ci prefer o plajă, ce ar merge de la 3% la 4,5%. 

Incertitudini nu au cum să nu afecteze prognozele. Cu cât rata de vaccinare va fi 

mai mare, cu atât mai realizabil este scenariul cel mai optimist. Vor fi însă 

diferenţe importante între sectoarele economice; unele vor fi încă mult suferinde. 

Dinamica economiei noastre depinde mult de ce se întâmplă în Uniunea 

Europeana, de ritmul redresării, mai ales în economiile mari, depinde totodată de 

comerţul internaţional. Şi, nu în ultimul rând, de ce fac guverne şi bănci centrale în 

statele cele mai puternice - de ce fac administraţia americană, guvernele din 

Germania şi Franţa, din alte state din UE, de măsurile Fed şi ale BCE. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/deficit_2535.html
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Războiul cu pandemia nu este terminat şi guverne, bănci centrale, îşi dau seama că 

sprijinul pentru economii şi cetăţeni trebuie să continue, chiar dacă implică 

îndatorare în plus şi posibile dificultăţi în viitor. Acum, prioritatea zero este 

câştigarea războiului cu pandemia. 

AGERPRES: Guvernul ţinteşte un deficit bugetar de 7% din PIB în acest an. Este 

un obiectiv care poate fi atins? 

Daniel Dăianu: Este o ţintă foarte ambiţioasă. Anul 2020 s-a terminat cu un deficit 

de 9,79% din PIB pe cash (plăţi şi încasări efective), cvasiidentic cu prognoza 

ultimă a Consiliului Fiscal. Este un deficit apropiat de cele ale altor economii din 

regiune 

şi exprimă impactul pandemiei şi al crizei economice. Dar acest deficit are o 

componentă structurală foarte mare. Să nu uităm deficitul cu care am terminat în 

2019, de 4,6% din PIB. A fost, am mai spus-o, un handicap pentru Guvern, ce a 

limitat posibilităţile de intervenţie în lupta contra pandemiei şi pentru a sprijini 

economia intrată în criză adâncă. Să reduci cu aproape 3% din PIB deficitul într-un 

singur an este foarte greu, mai ales că epidemia încă bântuie. Cheltuieli pentru 

sănătatea publică nu pot fi reduse. Dimpotrivă, dacă avem în vedere hibe majore în 

sistemul nostru de sănătate şi chiar dacă vom beneficia de resurse europene. 

Efortul de reducere a deficitului explică de ce se recurge la îngheţare de salarii în 

sectorul bugetar, după ani în care acestea au crescut mult. Se mizează aici pe un 

câştig de circa 1,5% din PIB pentru diminuarea deficitului. Pensiile nu au cum să 

mai crească cum s-a întâmplat în anii trecuţi. Se poate colecta mai bine, venituri 

fiscale. Dar nu este clar cu cât în 2021, iar un buget nu se poate construi pe venituri 

foarte incerte. Deşi cineva ar putea afirma că în viaţa reală nimic nu este sigur 

100%. Dar evaluările trebuie să fie prudente. Aici este o zonă de slăbiciune, ce nu 

ne avantajează în construcţia bugetară. 

Apropo de venituri bugetare, trebuie ca regimul fiscal să elimine cât mai mult din 

"portiţe", înlesniri ce sunt, în fapt, inechităţi; astfel ar creşte veniturile fiscale în 

mod cert. Ar face parte din lărgirea bazei de impozitare. Nu îmi este clar cât s-a 

progresat cu digitalizarea ANAF, pentru a obţine o privire mai bună, în timp real, a 

veniturilor fiscale posibile.  
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Combaterea evaziunii fiscale, a optimizărilor fiscale neloiale este obligatorie. 

Vedem cât de multe escrocherii, cazuri de evaziune fiscală, ies la iveală. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Vicepremierii îl dau de gol pe Cîțu. Barna și Kelemen confirmă 

memorandumul care limitează participarea la licitații a firmelor 

extracomunitare 

Un memorandum care limitează participarea la licitaţii a unor firme care sunt din 

afara UE sau cu care România nu are acorduri comerciale a fost aprobat în Guvern. 

În unanimitate, precizează vicepremierul Kelemen Hunor, documentul fiind 

confirmat și de vicepremierul Dan Barna. Totul după ce premierul Florin Cîțu a 

negat că ar exista o astfel de decizie, care, printre altele, ar pune frână companiilor 

chinezești. 

Întrebat în cursul dimineții dacă a fost adoptat un memorandum prin care 

companiile din China sunt excluse de la licitații pentru autostrăzi și căi ferate, șeful 

guvernului a răspuns: „Nu. Dacă va fi așa ceva, trebuie să fie bineînțeles o 

ordonanță pe legea achizițiilor publice. Atunci veți vedea cu siguranță dacă se 

întâmplă acest lucru, dar când se va întâmpla veți avea informația”. 

Informația apăruse cu câteva ore înainte într-un articol g4media.ro. 

La scurt timp după precizările premierului, vicepremierii Dan Barna și Kelemen 

Hunor au confirmat informația. 

„Este ideea unei reglementări care există şi în câteva state europene, prin care la 

licitaţii, în procedura aceasta de achiziţii, companiile extracomunitare, cele cu care 

UE sau România nu are acorduri bilaterale, pentru că sunt foarte multe state - 

Japonia, Canada, Israel - cu care România sau UE are astfel de acorduri, aceste 

companii, nerespectând standarde europene, să nu mai poată participa la licitaţii 

tocmai în această logică, în care să ne asigurăm că nu pornim un proces de licitaţie 

care după aceea durează nişte ani, în loc să facem lucrările de infrastructură de care 

avem nevoie, să ne trezim că de fapt avem furnizori care nu respectă standardele 

europene.  

https://www.g4media.ro/exclusiv-companiile-din-china-excluse-de-la-licitatiile-pentru-autostrazi-si-cai-ferate-guvernul-a-adoptat-un-memorandum-propus-de-ministrul-catalin-drula-surse.html
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Este o procedură care există şi în alte state europene, a existat şi o consultare cu 

Comisia, suntem în reglementare, memorandumul stabilea doar cadrul prin care să 

reglementăm această situaţie", a precizat Barna. 

Vicepremierul a precizat că documentul nu conţine numele unor state. 

Și vicepremierul Kelemen Hunor a confirmat aprobarea memorandumului, 

precizând că toată lumea din guvern a fost de acord. „Da, a fost un memorandum, 

așa cum se știe, da, cu toții am fost de acord”, a spus Kelemen, adăugând că 

documentul „vizează companiile care vin din afara UE”. 

Unul dintre proiectele de infrastructură care trenează și în care este implicat un 

constructor chinez este cel al autostrăzii Sibiu-Pitești, tronsonul patru, unde sunt 

contestații la licitație. Despre acestea a vorbit ministrul Transporturilor Cătălin 

Drulă, într-un interviu recent acordat HotNews.ro. (pe larg AICI) 

(Sursa: g4media.ro) 

 

 ANAF și cei 1.500 lei pentru creșă sau grădiniță 

Dacă firma unde lucrezi îți plătește grădinița, atunci acea societate scade din 

impozitul pe profit pe care-l datorează 1.500 lei/lună de fiecare copil, conform 

Legii 239/2020. Agenția Națională de Administrare Fiscală (ANAF) a realizat și o 

broșură în acest sens. 

Broșura facilitati susținere educație (click pentru a deschide) 

 

Conform ANAF, contribuabilii care efectuează cheltuieli cu educaţia timpurie scad 

din impozitul pe profit datorat cheltuielile cu educaţia timpurie, dar nu mai mult de 

1.500 lei/lună pentru fiecare copil. 

 

În cazul în care suma depăşeşte impozitul pe profit datorat, diferenţa va fi scăzută, 

în ordine, din impozitul pe salarii reţinut de contribuabil pentru angajaţi, din taxa 

pe valoarea adăugată datorată sau din accizele datorate. 

 

 

https://monitorizari.hotnews.ro/stiri-infrastructura_articole-24552671-ministrul-transporturilor-catalin-drula-interviu-hotnews-live-autostrazi-cai-ferate-metrou-2021.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24542505-beneficiile-angajatilor-cristian-rapcencu-telemunca-decontarea-concediilo-lei-cresa-gradinita-deduce-intregul-cost-casele-marcat.htm
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2021-02-1-24575616-0-facilitati-sustinere-educatie-legea-239-2020.pdf
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Referitor la impozitul pe venit, nu sunt venituri impozabile în sensul impozitului pe 

venit sumele plătite de angajator pentru educaţia timpurie a copiilor angajaţilor. 

 

Fiscul mai spune, referitor la educație, că: 

 

• pentru determinarea rezultatului fiscal sunt cheltuieli deductibile inclusiv 

cheltuielile efectuate pentru organizarea şi desfăşurarea învățământului profesional 

și tehnic, învăţământului dual preuniversitar şi universitar, potrivit reglementărilor 

legale din domeniul educaţiei naţionale; 

 

• investiţiile efectuate, precum și mijloacele fixe deţinute şi utilizate pentru 

organizarea şi desfăşurarea învăţământului profesional și tehnic, învăţământului 

dual preuniversitar şi universitar, potrivit reglementărilor legale din domeniul 

educaţiei naţionale, sunt considerate mijloace fixe amortizabile. 

 

În ceea ce privește impozitul pe venit: 

 

• sunt cheltuieli deductibile în stabilirea venitului net anual din activități 

independente, determinat în sistem real pe baza datelor din contabilitate, inclusiv 

cheltuielile efectuate pentru organizarea şi desfăşurarea învăţământului profesional 

și tehnic, învăţământului dual preuniversitar şi universitar, în conformitate cu 

reglementările legale din 

domeniul educaţiei naţionale, cu excepţia cheltuielilor cu amortizarea care sunt 

deductibile în limitele legii; 

• în înțelesul impozitului sunt venituri neimpozabile inclusiv bursele, premiile şi 

alte drepturi sub formă de cazare, masă, transport, echipamente de lucru/protecţie 

şi altele asemenea primite de elevi pe parcursul învăţământului dual 

preuniversitar/universitar, potrivit reglementărilor legale din domeniul educaţiei 

naţionale. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 S-a făcut marea împărțeală a prefecților: lista județelor adjudecate de PNL, 

USR-PLUS și UDMR 

Liderii coaliției de guvernare au reușit, după lungi și complicate negocieri, să își 

împartă prefecții pentru fiecare județ în parte. Astfel, PNL va avea 23 de prefecți, 

USR-PLUS 14 prefecți, iar UDMR va avea 5 prefecți. 

Mai jos puteți consulta lista obținută de fiecare partid al coaliției de guvernare. 

PNL va avea 23 prefecti: 

1. Alba 

2. Bistrita Nasaud 

3. Brasov 

4. Bihor 

5. Botosani 

6. Brasov 

7. Calarași 

8. Caraș 

9. Constanța 

10. Dâmbovița 

11. Dolj 

12. Giurgiu 

13. Hunedoara 

14. Iași 

15. Ilfov 

16. Mehedinți 

17. Mureș 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 2 februarie 2021 17 

 

18. Neamț 

19. Prahova 

20. Sibiu 

21. Teleorman 

22. Vâlcea 

23. Vrancea 

  

UDMR  va avea 5 prefecti: 

1. Arad 

2. Cluj 

3. Covasna 

4. Sălaj 

5. Satu Mare 

  

USR-PLUS va avea 14 prefecți 

1. Argeș 

2. Bacău 

3. Brăila 

4. București 

5. Buzău 

6. Galați 

7. Gorj 

8. Harghita 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 2 februarie 2021 18 

 

9. Ialomița 

10. Maramureș 

11. Suceava 

12. Timiș 

13. Tulcea 

14. Vaslui 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Noi reguli pentru concediile medicale ale celor aflati in carantina si izolare. 

Senatul a adoptat o ordonanta vizand somajul tehnic 

Modul de acordare a concediilor si indemnizatiilor medicale pentru persoanele care 

s-au aflat in carantina sau izolare din cauza coronavirusului, dar si prelungirea 

acordarii indemnizatiei pentru timpul redus de munca al salariatilor si al somajului 

tehnic, au fost stabilite intr-o ordonanta votata luni, 1 februarie, in Senat. Urmeaza 

votul decisiv, in Camera Deputatilor. 

 

Este vorba despre proiectul de lege pentru aprobarea ordonantei de urgenta a 

Guvernului nr.211/2020 privind prelungirea aplicarii unor masuri de protectie 

sociala adoptate in contextul raspandirii coronavirusului SARS-CoV-2, precum si 

pentru modificarea Ordonantei de urgenta a Guvernului nr.132/2020 privind 

masuri de sprijin destinate salariatilor si angajatorilor in contextul situatiei 

epidemiologice determinate de raspandirea coronavirusului SARS-CoV-2, precum 

si pentru stimularea cresterii ocuparii fortei de munca. 

Aceasta OUG prevede ca "persoanele asigurate, pentru care a fost instituita masura 

izolarii la domiciliu sau intr-un un loc declarat, beneficiaza de concedii si 

indemnizatii de asigurari sociale de sanatate in baza certificatelor de concediu 

medical, acordate de catre medicul de familie ca urmare a documentelor eliberate  

 

https://ziare.com/locuri-de-munca/somaj-tehnic/florin-citu-anunta-ca-si-anul-viitor-vor-fi-oameni-in-somaj-tehnic-1642934
https://ziare.com/locuri-de-munca/somaj-tehnic/florin-citu-anunta-ca-si-anul-viitor-vor-fi-oameni-in-somaj-tehnic-1642934
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de catre directiile de sanatate publica, si peste termenul de 30 de zile de la data 

intrarii in vigoare a OUG 180/2020, avand in vedere volumul de activitate al 

acestor institutii". 

 

Proiectul mai prevede reducerea la maximum 10% a procentului de 50% 

reglementat in OUG 180/2020 in cazul nerespectarii culpabile de catre medicul de 

familie a oricareia dintre obligatiile contractuale, procent care se va aplica gradual, 

in functie de numarul de abateri. 

 

Dezastru cu platforma de vaccinare anti-COVID. Medici de familie: "E nevoie de 

multa rabdare. Nu toti pacientii cronici pot fi luati in evidenta" 

 

Celalalt proiect aproba ordonanta de urgenta a Guvernului nr.209/2020 privind 

modificarea art.IV alin.(6) din Ordonanta de urgenta a Guvernului nr.180/2020 

pentru modificarea si completarea Legii nr.136/2020 privind instituirea unor 

masuri in domeniul sanatatii publice in situatii de risc epidemiologic si biologic, a 

Ordonantei de urgenta a Guvernului nr.158/2005 privind concediile si 

indemnizatiile de asigurari sociale de sanatate, precum si pentru stabilirea unor 

masuri cu privire la acordarea concediilor medicale si pentru reglementarea unor 

masuri in domeniul sanatatii cauzate de evolutia raspandirii infectiilor determinate 

de virusul SARS-CoV-2. 

 

Pacientii asimptomatici sau cu forme usoare de COVID-19 vor fi monitorizati de 

medicii de familie 

 

Astfel, aceasta OUG prelungeste pana pe data de 30 iunie a acestui an acordarea 

indemnizatiei pentru timpul redus de munca al salariatilor si a indemnizatiei de 

somaj tehnic pentru angajati. 

 

Cele doua proiecte de lege de aprobare a celor doua OUG au fost votate de Senat 

ca prim for sesizat, decizionala fiind Camera Deputatilor. 

 

Cat s-a cheltuit cu pandemia de coronavirus 

 

 

https://ziare.com/stiri/coronavirus/medicii-de-familie-ob-in-o-victorie-importanta-in-instan-a-1647855
https://ziare.com/stiri/coronavirus/medicii-de-familie-ob-in-o-victorie-importanta-in-instan-a-1647855
https://ziare.com/social/stiri-sociale/ce-probleme-intampina-medicii-de-familie-cand-vor-sa-programeze-pacientii-cronici-si-batranii-1657214
https://ziare.com/social/stiri-sociale/ce-probleme-intampina-medicii-de-familie-cand-vor-sa-programeze-pacientii-cronici-si-batranii-1657214
https://ziare.com/social/stiri-sociale/pacientii-asimptomatici-sau-cu-forme-usoare-de-covid-19-vor-fi-monitorizati-de-medicii-de-familie-1639335
https://ziare.com/social/stiri-sociale/pacientii-asimptomatici-sau-cu-forme-usoare-de-covid-19-vor-fi-monitorizati-de-medicii-de-familie-1639335
https://ziare.com/stiri/coronavirus/


CNSLR Fratia |  Revista Presei 2 februarie 2021 20 

 

"Executia preliminata a bugetului general consolidat la finele anului 2020 a 

inregistrat un deficit de 101,92 miliarde lei (9,79% din PIB). Sume in valoare de 

46,31 miliarde lei (4,45% din PIB) au fost lasate in mediul economic prin 

facilitatile fiscale, investitii si cheltuieli exceptionale alocate pentru combaterea 

efectelor epidemiei de COVID-19", arata ministerul. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 APIA a autorizat plata regulară a 2,14 miliarde de euro pentru 767.907 de 

fermieri 

Aproape 768.000 de fermieri sunt autorizaţi, în prezent, la plată în cadrul 

Campaniei 2020, ceea ce reprezintă 93,54% din totalul celor care au depus Cerere 

unică de plată, informează Agenţia de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură 

(APIA), într-u comunicat de presă transmis, marţi, AGERPRES. 

Suma totală autorizată la plată pentru cei 767.907 de fermieri se ridică la 2,14 

miliarde de euro, din care: 1,69 miliarde de euro din Fondul European de Garantare 

Agricolă (FEGA), 373,36 milioane de euro din Fondul European Agricol pentru 

Dezvoltare Rurală (FEADR) şi 74,21 milioane de euro cofinanţare de la bugetul 

naţional (BN1). 

Conform datelor APIA, plăţile finanţate din FEGA se efectuează la cursul de 

schimb de 4,8725 lei pentru un euro, iar plăţile finanţate din FEADR la cursul de 

schimb de 4,7830 lei pentru un euro. 

 

Până la data de 1 februarie 2021, suma totală autorizată la plată pentru sprijinul 

cuplat în sectorul zootehnic este de 162,62 milioane de euro. Din acest total, 86,27 

milioane de euro pentru Sprijin cuplat în sectorul zootehnic - vaci de lapte; 1,44 

milioane de euro - Sprijin cuplat în sectorul zootehnic - bivoliţe de lapte; 10,87 

milioane de euro - Sprijin cuplat în sectorul zootehnic - taurine de carne; 64,02 

milioane de euro - Sprijin cuplat în sectorul zootehnic - ovine/caprine; 200.000 de 

euro - Sprijin cuplat în sectorul zootehnic - viermi de mătase. 
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Plăţile se efectuează în lei, la cursul de schimb de 4,8725 lei pentru un euro, stabilit 

de Banca Centrală Europeană la data de 30 septembrie 2020 şi publicat în Jurnalul 

Oficial al Uniunii Europene, seria C, nr. 323 din 1 octombrie 2020, potrivit APIA. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Lucian Bode A SEMNAT: Din 15 februarie încep înscrierile la şcolile de 

agenţi şi subofiţeri ale MAI, sunt 2.403 locuri disponibile 

Ministrul de Interne, Lucian Bode, a anunţat că a aprobat calendarul admiterii 

pentru şcolile de agenţi şi subofiţeri din cadrul MAI, astfel că cererile se vor putea 

depune în perioada 15-28 februarie pentru cele 2.403 locuri disponibile. 

”Sunt bucuros să dau o veste mult aşteptată de către foarte mulţi tineri: am aprobat 

calendarul admiterii pentru şcolile de agenţi şi subofiţeri ale Ministerului 

Afacerilor Interne! Astfel, începând cu 15 februarie şi până în 28 februarie, cererile 

de înscriere se pot depune la structurile de resurse umane aparţinând 

inspectoratelor generale şi judeţene, cu precizarea că dosarul de candidat trebuie 

completat până în 10 martie 2021. Vor fi disponibile 2.403 locuri”, a anunţat 

Lucian Bode, într-un mesaj postat luni pe pagina sa de Facebook. 

Potrivit ministrului, vor fi disponibile 1.483 locuri specializare agent de poliţie; 

220 locuri specializare agent de poliţie de frontieră; 400 locuri specializare 

subofiţer de jandarmerie; 256 locuri specializare subofiţer de pompieri şi protecţie 

civilă; 22 locuri specializare maistru militar auto. 

”Aşa cum ştiţi, în afara evaluării cunoştinţelor - care va avea loc în 27 martie, 

candidaţii vor mai susţine testarea psihologică şi proba sportivă, conform 

planificării. Pentru cei care trec de aceste etape, urmează examinarea medicală”, 

mai anunţă ministrul. 

Informaţii suplimentare au fost postate pe pe site-ul Ministerului Afacerilor 

Interne. 
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De asemenea, în următoarele zile, site-urile unităţilor de învăţământ ale MAI - 

Şcoala de Agenţi de Poliţie "Vasile Lascăr" Câmpina , Şcoala de Agenţi de Poliţie 

"Septimiu Mureşan" Cluj-Napoca, Şcoala de Pregătire a Agenţilor Poliţiei de 

Frontieră "Avram Iancu" Oradea, Şcoala Militară de Subofiţeri Jandarmi "Grigore 

Alexandru Ghica" Drăgăşani, Şcoala Militară de Subofiţeri Jandarmi "Petru Rareş" 

Fălticeni şi Şcoala de Subofiţeri de Pompieri şi Protecţie Civilă "Pavel Zăgănescu" 

Boldeşti , precum şi cele ale inspectoratelor generale vor publica informaţii utile 

despre admiteri. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Senatul a respins propunerile legislative PSD de modificare a Codului penal 

şi Codului de procedură penală 

PSD s-a abținut de la votDiana Șoșoacă a cerut un moment de reculegere 

Senatul a respins luni, în plen, propunerile legislative de modificare a Codului 

penal şi Codului de procedură penală iniţiate de PSD în legislatura anterioară şi 

care au fost declarate neconstituţionale de Curtea Constituţională. Printre 

modificările propuse erau reducerea termenelor de prescripţie a răspunderii penale 

pentru infracţiuni grave sau reducerea la jumătate a limitelor de pedeapsă pentru 

unele infracţiuni de corupţie şi de serviciu. 

Senatorii au votat în favoarea respingerii celor două proiecte, fiind înregistrate, la 

fiecare din cele două proiecte, 87 de voturi „pentru” şi 48 „abţineri”, 

potrivit Agerpres. 

Comisiile juridică şi pentru constituţionalitate ale Senatului au adoptat, săptămâna 

trecută, într-o şedinţă comună, rapoarte de respingere propunerilor legislative de 

modificare a Codului penal şi Codului de procedură penală 

 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/senatul-a-respins-propunerile-legislative-psd-de-modificare-a-codului-penal-si-codului-de-procedura-penala-1444505#highlight-1444505-1
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/senatul-a-respins-propunerile-legislative-psd-de-modificare-a-codului-penal-si-codului-de-procedura-penala-1444505#highlight-1444505-1
https://www.agerpres.ro/viata-parlamentara/2021/02/01/senat-propunerile-legislative-ale-psd-de-modificare-a-codului-penal-si-codului-de-procedura-penala-respinse--653312
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Preşedintele Comisiei juridice, Iulia Scântei, a menţionat că proiectele PSD de 

modificare a Codurilor penale prevăd reducerea termenelor de prescripţie a 

răspunderii penale pentru infracţiuni grave, reducerea la jumătate a limitelor de 

pedeapsă pentru unele infracţiuni de corupţie şi de serviciu, circumstanţe atenuante 

pentru a reduce cu 1/3 limitele speciale de pedeapsă prevăzute pentru infracţiuni de 

terorism, de corupţie, infracţiuni împotriva intereselor financiare ale Uniunii 

Europene, cele privind regimul juridic al drogurilor, dar şi pentru infracţiuni contra 

libertăţii religioase şi respectului datorat persoanelor decedate, contra securităţii 

naţionale, contra capacităţii de luptă a forţelor armate. 

Senatorul liberal a arătat că proiectele PSD ar fi permis „liberarea condiţionată mai 

rapidă şi mai facilă a infractorilor, întrucât s-a redus durata minimă a pedepsei care 

trebuie executată efectiv, inclusiv în cazul infracţiunilor grave sancţionate cu 

pedepse cu închisoarea mai mari de 10 ani”. 

Curtea Constituţională a respins în iulie 2019 legile de modificare a Codurilor, în 

urma sesizărilor preşedintelui Klaus Iohannis, ale PNL şi USR. 

Propunerile legislative de modificare a Codului penal vor fi înaintate Camerei 

Deputaţilor, for decizional în acest caz. 

PSD s-a abținut de la vot 

În cadrul dezbaterilor, senatorul PNL Iulia Scântei a afirmat că votul de respingere 

este datorat fiecărui român care a ieşit în stradă împotriva modificărilor legislative 

în domeniul justiţiei. 

„Dacă astăzi suntem aici să votăm respingerea definitivă a legilor PSD-Dragnea de 

modificare a Codurilor penale în favoarea infractorilor şi a corupţilor din România 

se datorează protestului fiecărui român care a fost în stradă şi fiecărui român care a 

protestat începând cu luna ianuarie 2017. Azi, de la pupitrul Senatului, simt nevoia 

să îi mulţumesc, fie că s-a aflat în ţară sau în diaspora, tânăr sau senior. Lupta lor 

din stradă ne-a susţinut pe noi în Parlament să formulăm toate obiecţiile necesare şi 

să împiedicăm intrarea în vigoare a acestor Coduri”, a declarat Scântei. 

Ea i-a invitat pe social-democraţi să voteze pentru respingerea proiectelor. 
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„Să daţi un vot care să arate că v-aţi lepădat de epoca Dragnea, că nu veţi mai 

urmări în acest Legislativ să legiferaţi în scopul infractorilor şi să lăsaţi acest balast 

al anomaliilor juridice făcute cu un singur scop, pentru salvarea unui lider de 

puşcărie şi care ne-a aruncat în dezacordul şi în ruşinea Europei”, a adăugat Iulia 

Scântei. 

În schimb, senatorul PSD Robert Cazanciuc a anunţat că grupul său parlamentar se 

abţine de la vot, motivând că acest subiect are nevoie de o analiză mai amplă. 

„Să nu vorbim de valorile europene doar în campania electorală, ci ele să fie 

principii asumate cu adevărat în legile româneşti (...) Mai mulţi colegi au crezut de 

cuviinţă că nu putem lăsa ca românii să fie judecaţi pe baza unor texte declarate ca 

fiind în dezacord cu Legea fundamentală. Aceasta a fost intenţia celor care au 

semnat acele proiecte la vremea respectivă”, a punctat senatorul social-democrat. 

El a spus că deciziile Curţii Constituţionale din 2019 „nu au sancţionat pe fond 

acea bună-credinţă”. 

„Grupul PSD se va abţine astăzi de la vot, pentru că avem nevoie extrem de rapid 

să putem dezbate articol cu articol ceea ce Curtea a declarat a fi neconstituţional de 

mai bine de trei ani de zile. (...) PSD şi-a învăţat lecţia din 2017 până în prezent şi 

nu a avut pe listele parlamentare niciun om trimis în judecată”, a mai spus 

Cazanciuc. 

Diana Șoșoacă a cerut un moment de reculegere 

Senatorul USR PLUS Cosmin Poteraş a vorbit de nevoia ca legile să protejeze 

cetăţenii cinstiţi. 

„Nu forma reglementării era problema, că e OUG sau e iniţiativă în Parlament. 

Singurul lucru important era ca acele legi să fie date în beneficiul cetăţeanului. Nu 

cred că a existat măcar o zi în vechea legislatură în care să nu se discute obsesiv de 

drepturile celor condamnaţi (...). Mesajul nostru, al celor de la USR PLUS, este 

fără echivoc: scopul legii penale este acela de a proteja cetăţenii cinstiţi”, a arătat 

el. 
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Senatorul AUR Diana Şoşoacă a acuzat sub această guvernare „oamenii mor şi ard 

în spitale”. Ea a atras atenţia că CCR a declarat neconstituţionale cele două 

propuneri legislative „pe motive procedurale, nu pe fond”. 

„Oamenii mor pe capete, în timp ce noi, aici, persiflăm aprinsul lumânărilor.(...) 

Este inadmisibil ca în această situaţie în care domnul preşedinte Iohannis trebuia să 

decreteze măcar o zi de doliu naţional pentru absolut toate victimele sistemului 

medical din România, dânsul s-a dus la schi şi a invitat românii la schi. Maximum 

10% din populaţia României îşi permite să meargă la schi (...) Vă rog să solicităm 

preşedintelui Iohannis să decreteze o zi de doliul naţional pentru pacienţii şi 

medicii care au murit pentru pacienţii lor. Şi vă mai rog frumos să mai păstraţi un 

moment de reculegere pentru toţi românii care au murit cu zile în România de 31 

de ani”, a spus ea. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Cum rămâne cu pensiile speciale. Orban: Le desființăm pe ale 

parlamentarilor/ Cioloș: Toate care nu se justifică/ Kelemen: Toate 

Anul trecut, pe 15 decembrie, judecătorii CCR au decis că impozitarea pensiilor 

speciale, inclusiv pensiile militarilor și ale magistraților, este neconstituțională.  

Legi proaste, care nu au trecut de CCR 

Odată cu începutul noii sesiuni parlamentare, liderii coaliție de guvernare se întrec, 

din nou, în promisiuni despre eliminarea pensiilor speciale. Însă, punctele de 

vedere ale PNL, USR PLUS și UDMR în privința eliminării pensiilor par diferite.  

Liberalii susțin eliminarea, pentru început, a pensiilor speciale ale parlamentarilor. 

Acest lucru poate fi făcut relativ simplu, prin modificarea Statutului senatorilor și 

deputaților. Ulterior, spune președintele PNL, Ludovic Orban, odată cu o nouă lege 

a pensiilor, vor fi eliminate și restul pensiilor speciale. 

„Am discutat doar despre statutul deputaților și senatorilor pentru a desființa aceste 

pensii speciale ale parlamentarilor. Odată cu îmbunătățirea legislație în domeniul 

pensiilor vom viza și reglementările privitoare la pensiile speciale.”, a declarat 

Orban, după ședința conducerii PNL. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/noi-promisiuni-despre-pensiile-speciale-orban-le-desfiintam-pe-ale-parlamentarilor-ciolos-toate-care-nu-se-justifica-hunor-toate-1444371#highlight-1444371-1
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Președintele PNL a evitat un răspuns, întrebat fiind dacă există un acord în coaliție 

și pentru eliminarea pensiilor speciale ale primarilor. Indemnizația pentru limita de 

vârstă a aleșilor locali a fost amânată de Guvern.  

Luni dimineață și copreședintele USR PLUS, Dacian Cioloș, a scris despre 

eliminarea pensiilor speciale. Cioloș a scris un mesaj pe Facebook, în care prezenta 

prioritățile Alianței în noua sesiune parlamentară. 

Printre priorități se numără și „un calendar clar cu urgentarea eliminării pensiilor 

speciale pentru demnitari și pentru categoriile la care nu se justifică această 

excepție de la contributivitate”. 

Întrebat dacă susţine varianta USR referitoare la eliminarea pensiilor speciale ale 

demnitarilor, președintele UDMR Kelemen Hunor a arătat că nu există un acord în 

coaliţie pe această temă. „Asta este părerea lor, nu există un acord în coaliţie. 

Fiecare cetăţean este egal în faţa legii”, a spus Kelemen Hunor, care a adăugat că 

pensiile speciale trebuie eliminate pentru toate categoriile socio-profesionale. 

Liderul UDMR susține eliminarea tuturor pensiilor speciale. „Altă variantă nu pot 

să susțin”, a spus acesta. 

Recent, ministrul Muncii, Raluca Turcan, a declarat că Guvernul caută o formulă 

juridică prin care principiul contributivităţii să fie asigurat la pensiile speciale. 

„Pensiile speciale, cu excepţia pensiilor ocupaţionale, intră şi ele în analiza noastră, 

în sensul în care suntem în căutarea unei formule juridice, căutăm mai multe 

variante prin care şi la pensiile speciale să asigurăm un principiu de 

contributivitate”, a spus Turcan într-o conferință de presă. 

Legi proaste, care nu au trecut de CCR 

Anul trecut, pe 15 decembrie, judecătorii CCR au decis că impozitarea pensiilor 

speciale, inclusiv pensiile militarilor și ale magistraților, este neconstituțională.  

Parlamentul a decis în iunie impozitarea tuturor pensiilor speciale cu până la 85%. 

Conform proiectului de lege, pensiile speciale, inclusiv pensiile militarilor și ale 

magistraților, ar fi urmat să fie impozitate cu 85% dacă pensia este mai mare de 

7.000 de lei și cu 10% pentru pensiile cuprinse între 2.000 și 7.000 de lei. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/turcan-cautam-o-formula-juridica-prin-care-si-la-pensiile-speciale-sa-asiguram-un-principiu-de-contributivitate-1441923
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/turcan-cautam-o-formula-juridica-prin-care-si-la-pensiile-speciale-sa-asiguram-un-principiu-de-contributivitate-1441923
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/justitie/surse-ccr-a-decis-ca-taxarea-pensiilor-speciale-cu-pana-la-85-este-neconstitutionala-1418375
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/justitie/surse-ccr-a-decis-ca-taxarea-pensiilor-speciale-cu-pana-la-85-este-neconstitutionala-1418375
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/pensiile-speciale-vor-fi-impozitate-cu-85-inclusiv-pensiile-militarilor-si-ale-magistratilor-psd-si-pnl-au-decis-sa-voteze-proiectul-1324355
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Anterior, Curtea Constituțională a respins o altă lege care prevedea abrogarea 

pensiilor speciale cu excepția celor din Armată și Ministerul de Interne. Legea 

privind abrogarea unor prevederi referitoare la pensiile de serviciu şi 

indemnizaţiile pentru limită de vârstă a fost adoptată fără nicio documentare sau 

fundamentare, cercetare sau studiu de impact, ca simplă reacţie de „abrogare” a 

unor prevederi legale pretins a crea „sentimente” negative, arata Curtea 

Constituţională în motivarea deciziei 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Barna: Multe dintre sporurile din instituții - de arhivă, de antenă - nu mai 

sunt de actualitate. Sporul de Covid trebuie reanalizat 

Vicepremierul Dan Barna susține eliminarea sporurilor precum cel de arhivă sau de 

antenă acolo unde este cazul. Foto: Inquam Photos / George Călin 

Vicepremierul Dan Barna a declarat că susține ca o parte din sporurile angajaților, 

precum cel de arhivă, de antenă din instituțiile publice nu mai sunt de actualitate. 

El a spus că în multe instituții “arhiva e deja o legendă”. De asemenea, liderul USR 

a afirmat că sporul de Covid în cazul angajaților din prefecturi trebuie reanalizat. 

Întrebat dacă vede normal faptul că oamenii care lucrează în prefecturi să 

primească un spor de Covid de 30% din salariu, Dan Barna a afirmat: “Analiza 

acestor sporuri, de antenă, de arhivă, sunt multe, trebuie analizate. 

Sunt unul dintre susținătorii foarte fermi în Guvern a ideii că o parte din aceste 

sporuri nu mai sunt de actualitate, în condițiile în care în multe instituții arhiva e 

deja o legendă, faptul că sunt funcționari care primesc spor de arhivă, n-are o 

justificare nici măcare materială. 

La fel și sporul de care mă întrebați. Acolo unde este justificat prin activitatea 

persoanei respective, cu cetățenii, există un argument. Unde însă nu există un astfel 

de argument, evident că trebuie reanalizate”. 

Totodată, copreședintele Alianței USR-PLUS a declarat că în coaliția de guvernare 

nu există un blocaj într-un aspect anume din buget. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/justitie/de-ce-a-decis-ccr-ca-abrogarea-pensiilor-speciale-e-neconstitutionala-reactie-la-prevederi-legale-pretins-a-crea-sentimente-negative-1318429
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/justitie/de-ce-a-decis-ccr-ca-abrogarea-pensiilor-speciale-e-neconstitutionala-reactie-la-prevederi-legale-pretins-a-crea-sentimente-negative-1318429
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“Miza este să construim acest buget, astfel încât să ajungem pe deficitul de 7-7,2%. 

Peste tot sunt reduceri de alocări bugetare pentru ministere. În momentul de față 

discutăm cum facem aceste reduceri cât mai echilibrat, astfel încât să avem și 

resurse pentru reforme și resurse de finanțare a dezvoltării, respectând însă și 

reglementările venite din anii anteriori, angajamente prin acte normative distincte, 

diverse ordonanțe care obligă guvernul să aloce sume pentru o cheltuială sau alta. 

Nu este un blocaj într-un loc – finanțăm bănci într-un parc sau piste de biciclete”, a 

declarat Barna. 

Ministerul Muncii pregătește un proiect de lege care să reajusteze numărul 

sporurilor pe care le primesc angajații de la stat și cuantumul acestor sporuri. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Nicuşor Dan, la dezbaterile despre buget: Îmi doresc condiţii bune pentru 

cei ce muncesc în teatre 

Primarul general al Capitalei, Nicuşor Dan, afirmă că prima etapă a construcţiei 

bugetului pentru 2021 s-a încheiat, luni discutând pe acest subiect cu instituţiile de 

cultură din subordinea PMB. 

 

Potrivit edilului general, o primă formă a bugetului pe anul 2021 urmează să fie 

conturată în cel mai scurt timp. 

 

"Sunt unele teatre care funcţionează în clădiri improprii, altele care reuşesc să se 

descurce bine în condiţii mai grele, dar sunt şi instituţii care nu reuşesc să se 

organizeze tocmai bine. Am tot respectul pentru artiştii noştri şi pentru toţi cei care 

lucrează în teatrele bucureştene, la Operă sau la Circ. Vom avea mereu în vedere 

sprijinul pentru acest sector şi în timpul mandatului meu îmi doresc să avem din ce 

în ce mai multe spectacole, din ce în ce mai mulţi spectatori, dar şi condiţii bune 

pentru cei care îşi desfăşoară munca în acest domeniu", a declarat Nicuşor Dan, 

potrivit unui comunicat al PMB, transmis AGERPRES. 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/raluca-turcan-vom-reajusta-numarul-de-sporuri-si-cuantumul-unor-sporuri-pentru-angajatii-de-la-stat-1441905
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/raluca-turcan-vom-reajusta-numarul-de-sporuri-si-cuantumul-unor-sporuri-pentru-angajatii-de-la-stat-1441905
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La discuţiile de luni au participat directorii teatrelor "Stela Popescu", "Ion 

Creangă", "Excelsior", "Tineretului Metropolis", "Ţăndărică", "Teatrul Mic", 

"Teatrul de Comedie", "Bulandra", "Dramaturgilor Români", "Evreiesc", 

"Nottara", "Masca", "Odeon", "Constantin Tănase", precum şi conducerea Operei 

Comice din Bucureşti, a Circului şi a Centrului Cultural "Lumina". 

 

Au participat, de asemenea, viceprimarii Stelian Bujduveanu şi Horia Tomescu, 

precum şi consilieri municipali din cadrul CGMB. 

 

Într-o postare pe pagina sa de Facebook, primarul spune că "de acum, bugetul 

Primăriei intră în linie dreaptă". 

 

"Mulţumesc tuturor celor care au participat la dezbateri, organizaţiilor non-

guvernamentale care au fost prezente şi au adresat întrebări foarte directe celor din 

direcţiile şi instituţiile Primăriei. Îi asigur pe toţi că voi ţine cont de discuţiile din 

aceste săptămâni şi vom construi un buget corect, care să răspundă nevoilor 

bucureştenilor. Avem în vedere priorităţile din fiecare domeniu şi punem bazele 

unui oraş trainic, sigur, la standarde europene", a scris Nicuşor Dan, pe pagina de 

socializare. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Tiberiu Horaţiu Gorun - numit în funcţia de secretar general al Guvernului 

Tiberiu Horaţiu Gorun a fost numit în funcţia de secretar general al Guvernului, cu 

rang de ministru, printr-o decizie a prim-ministrului Florin Cîţu publicată, luni, în 

Monitorul Oficial. 

 

Anterior, Tiberiu Horaţiu Gorun a deţinut funcţia de secretar general adjunct al 

Ministerului Finanţelor. 

 

Printr-o altă decizie, premierul a decis eliberarea lui Dragoş Condrea din funcţia de 

secretar general al Guvernului.  

(Sursa: Agerpres) 
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 ONG-uri din Justiție, îngrijorate de intenția de numire a procurorului 

Robert Fleckhammer într-o funcție de conducere în DIICOT 

Un număr de 12 ONG-uri își exprimă îngrijorarea față de intenția de numire a lui 

Robert Fleckhammer în funcția de șef al Secției de combatere a infracțiunilor de 

terorism și a criminalității informatice din cadrul DIICOT, apreciind că astfel de 

funcții de conducere „ar trebui să fie ocupate de procurori cu activitate profesională 

solidă și necontestată”. 

 

„Scrisoarea de îngrijorare” a celor 12 ONG-uri, adresată Secției pentru procurori a 

CSM, vine în condițiile în care pe ordinea de zi de marți a acestei secții figurează 

”Propunerea de delegare în funcția de procuror șef al Secției de combatere a 

infracțiunilor de terorism și a criminalității informatice din cadrul Direcției de 

Investigare a Infracțiunilor de Criminalitate Organizată și Terorism a domnului 

FLECKHAMMER ROBERT”. 

Este vorba, după cum scria libertatea.ro, despre procurorul DIICOT „care a 

instrumentat dosarul în care jurnalista Gabriela Scraba de la Radio România a fost 

pusă sub acuzare și trimisă în instanță pentru că oferise informații socotite de 

Fleckhammer secrete, despre deplasările pe bani publici ale lui Ovidiu Miculescu, 

numit de PSD președinte al Radio România”. Dar „judecătorii au invalidat 

acuzațiile DIICOT, arătând că era vorba despre date de interes public”, potrivit 

sursei citate. 

 

Același Robert Fleckhammer „este procurorul DIICOT care are în instrumentare 

din februarie 2020 dosarul de filaj al cvartetului Horațiu Radu (procuror, ex-

adjunct interimar al Parchetului General, ex-agent guvernamental al României la 

CJUE și la CEDO) – Răzvan Păștilă (judecător) – Alex Costache (jurnalist TVR) – 

Cosmin Savu (jurnalist PRO TV)”, mai arată libertatea.ro. La un an de la acest 

incident de filare a unor magistrați și jurnaliști, care a stârnit scandal la acea vreme, 

nu există nicio soluție în acest dosar. 

 

Iată mai jos scrisoarea adresată de cele 12 ONG-uri Consiliului Superior al 

Magistraturii, Secția pentru procurori 

 

https://www.libertatea.ro/stiri/fleckhammer-adjunct-diicot-inculpat-jurnalista-radio-informatii-publice-3399261
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„SCRISOARE DE ÎNGRIJORARE 

 

ONG-urile semnatare, active în domeniul accesului liber la justiție, sunt 

îngrijorate cu privire la felul în care, în continuare, au loc numirile unor procurori 

în funcții de conducere la DIICOT. Drept urmare, solicită Consiliului Superior al 

Magistraturii să acorde maximă responsabilitate discuțiilor referitoare la 

”Propunerea de delegare în funcția de procuror șef al Secției de combatere a 

infracțiunilor de terorism și a criminalității informatice din cadrul Direcției de 

Investigare a Infracțiunilor de Criminalitate Organizată și Terorism a domnului 

FLECKHAMMER ROBERT”, ce se află pe ordinea de zi a CSM mâine, 2 

februarie 2021. 

ONG-urile consideră că orice funcție de conducere într-un parchet, cu atât mai 

mult în unul specializat precum DIICOT, ar trebui să fie ocupată de procurori cu 

activitate profesională solidă și necontestată. Din păcate, opinia publică a criticat 

felul în care unele dosare au fost instrumentate de către procurorul pentru care se 

solicită delegarea în funcția de procuror șef, în special dosarul magistraților și 

jurnaliștilor filați, precum și dosarul Radio România”. 

ONG-uri care susțin acest demers: 

 1. Asociația Centrul de Advocacy și Drepturile Omului 

 2. Asociația Centrul European pentru Educație și Cercetare Juridică 

 3. Asociația Inițiativa pentru Justiție 

 4. Fundația Reaching Out 

 5. Fundația Freedom House România 

 6. Asociația Centrul Syene pentru Educație 

 7. Asociația Femeilor Românce din Italia 

 8. Asociația Cultural Socială Economică Christiana 

 9. Asociația Sexul vs. Barza 

 10. Asociația Funky Citizens 
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 11. Asociația Expert Forum 

 12. Asociația pentru Cooperare și Dezvoltare Durabilă 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 România a livrat două treimi din exportul de porumb al UE în acest sezon. 

Producția internă de grâu a scăzut cu 41% din cauza secetei 

Seceta de proporții din România a dat peste cap prognozele agricole din Europa și 

a dus la o revizuire drastică a recoltei de porumb. Foto: GettyImages 

România a participat cu două treimi la exportul de porumb al Uniunii Europene în 

sezonul 2020/2021. Cu toate acestea, volumul total exportat de UE a scăzut la mai 

puțin de jumătate față de perioada similară a sezonului precedent. Pe plan 

intern, producţia totală de cereale boabe a României a scăzut la aproape jumătate 

faţă de 2019, din cauza secetei pedologice extreme. 

Exporturile de porumb ale Uniunii Europene în sezonul 2020/2021, care a început 

la 1 iulie 2020, au ajuns la 1,274 milioane de tone până la data de 31 ianuarie 2021, 

arată datele publicate luni de Comisia Europeană, potrivit Agerpres. 

Este vorba de mai puţin de jumătate faţă de cantitatea de 2,958 milioane tone de 

porumb exportate în aceeaşi perioadă a sezonului precedent. În rândul statelor 

membre, cel mai mare exportator de porumb este, de departe, România, cu 854.143 

de tone, adică aproximativ 67% din exporturile totale ale UE. 

De asemenea, în perioada 1 iulie 2020 - 31 ianuarie 2021, exporturile de grâu 

moale ale UE s-au cifrat la 14,99 milioane de tone, în scădere faţă de 18,02 

milioane de tone în perioada similară a sezonului trecut. 

Cei mai mari exportatori de grâu moale, de la începutul sezonului actual şi până în 

prezent, au fost: Franţa (4,013 milioane tone), Lituania (2,3 milioane tone), Letonia 

(1,95 milioane tone), Germania (1,859 milioane tone), Polonia (1,72 milioane tone) 

şi România (1,526 milioane tone). 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2021/02/01/romania-este-responsabila-pentru-doua-treimi-din-exporturile-de-porumb-ale-ue-in-sezonul-2020-2021--653382
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Datele Comisiei Europene mai arată că exporturile de orz ale UE, în perioada 1 

iulie 2020 - 31 ianuarie 2021, au fost de 3,92 milioane tone, în scădere faţă de 4,55 

milioane de tone în perioada similară a sezonului anterior. 

Seceta pedologică extremă a înjumătățit producția 

Potrivit datelor operative furnizate de Ministerul Agriculturii şi Dezvoltării Rurale, 

cerute de Agerpres, producţia totală de cereale boabe a României a scăzut în acest 

an la aproape jumătate faţă de 2019, din cauza secetei pedologice extreme care a 

afectat unele zone agricole din ţară. Producţia totală de cereale boabe a depășit cu 

puţin 17 milioane de tone. 

Producţia de grâu a României a înregistrat un minus de aproape 41% faţă de 2019, 

ajungând la 6,091 milioane de tone, de pe o suprafaţă de 2,088 milioane hectare şi 

o medie de 2.917 kg/ha, faţă de 4.749 kg/ha anul trecut. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Un detaşament al Forţelor Aeriene Spaniole va executa misiuni alături de 

militari ai Forţelor Aeriene Române. Ceremonie de certificare NATO la baza 

de la Kogălniceanu 

Ceremonia de certificare NATO a detaşamentului Forţelor Aeriene Spaniole, sosit 

în România în vederea executării serviciului de Poliţie Aeriană Întărită, va avea loc 

marţi, în Baza 57 Aeriană Mihail Kogălniceanu. 

Potrivit Ministerului Apărării Naţionale, detaşamentul spaniol este format din 130 

de militari (piloţi şi personal tehnic) cu şase aeronave Eurofighter Typhoon 

Acesta va executa misiuni de Poliţie Aeriană Întărită (enhanced Air Policing) sub 

comanda NATO în următoarele două luni, alături de militari aparţinând Forţelor 

Aeriene Române, cu aeronave F-16 Fighting Falcon şi MiG-21 LanceR. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Câte firme au fost suspendate anul trecut. Cele mai afectate domenii și 

județe 

În comparație cu anul 2019 mediul antreprenorial în anul 2020 a înregistrat scăderi 

atât în ce privește radierea profesioniștilor, cât și în ce privește numărul de 

înmatriculări, dizolvări și suspendări, conform datelor Oficiului Național al 

Registrului Comerțului (ONRC), interpretate și centralizate de REGnet.ro. 

Astfel, în ce privește înmatriculările profesioniștilor per total, numărul acestora 

a scăzut în anul 2020 cu aprox. 18,09% față de anul 2019, de la un număr de 

134.220 profesioniști la un număr de 109.939. O scădere importantă s-a înregistrat 

și în ce privește societățile cu răspundere limitată (SRL), numărul de înființări al 

acestora a fost de 78.419 în anul 2020, față de 94.869 în anul 2019. În plus, relativ 

la PFA-uri, anul 2020 a înregistrat un număr de 22.554, în scădere față de 2019 

care a cumulat 25.423 de PFA-uri. 

Cele mai afectate județe în ce privește înmatriculările de profesioniști în anul 2020 

au fost: Dâmbovița (-33,63), Argeș (-33,47%) și Caraș-Severin (-32,86%). 

Județele care au înregistrat creșteri în anul 2020 în ce privește numărul de 

înmatriculări au fost Ilfov (+5,78%) și București (+0,20%). 

 

În ce privește dizolvările, numărul acestora a scăzut cu aprox. 25,52% în anul 2020 

în comparație cu anul 2019, respectiv 25.384 față de 34.080. 
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Județele care au înregistrat cele mai mari scăderi au fost: Caraș-Severin (-53,75%), 

Teleorman (-44,77%) și Vaslui (-46,15%). Pe de altă parte, față de anul trecut, 

Bucureștiul înregistrează o scădere de la un număr de 5.905 în 2020, la un număr 

de 4.914 în 2020. 

Domeniile de activitate cu cele mai mari scăderi înregistrate au fost: producţia şi 

furnizarea de energie electrică şi termică, gaze, apă caldă şi aer condiţionat (-

54,19%); industria extractivă (-45,45%) și distribuţia apei; salubritate, gestionarea 

deşeurilor, activităţi de decontaminare (-36,41%). 

 

Un trend descendent se întâlnește și în cazul suspendărilor, unde numărul acestora 

a scăzut cu aprox. 22,27% în anul 2020 în comparație cu anul 2019. Așadar, în 

anul 2020 s-a înregistrat un număr de 10.913 suspendări, față de 14.040 în 2019. 

Cele mai performante județe au fost: Mehedinți (-54,50%), Giurgiu (-49,68%) și 

Vrancea (-41,63%). O scădere se remarcă și la nivelul Bucureștiului, de la un 

număr de 1.398 în 2019, la un număr de 1.136 în 2020. 

Domeniile de activitate în care s-au înregistrat cele mai mari scăderi de suspendare 

a activității au fost: agricultură, silvicultură şi pescuit (-45,29%); distribuţia apei; 

salubritate, gestionarea deşeurilor, activităţi de decontaminare (-42,31%); industria 

extractivă (-37,50%). 
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Cu privire la radieri se remarcă o scădere de aprox. 49,10% în 2020 în comparație 

cu anul 2019, respectiv 51.715 față de 101.601. 

Cele mai performante județe au fost: Olt (-71,24%), Teleorman (-67,24%) și 

Maramureș (-67,22%). În ce privește Bucureștiul, acesta a înregistrat o scădere de 

la un număr de 12.554 în 2019, la un număr de 8.603 în 2020. 

Domeniile de activitate care au înregistrat cele mai mai creșteri privind radierile au 

fost: administraţie publică şi apărare; asigurări sociale din sistemul public 

(+33,33%) și activităţi ale gospodăriilor private în calitate de angajator de personal 

casnic; activităţi ale gospodariilor private de producere de bunuri şi servicii 

destinate consumului propriu (+30,77%). 

 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Rata șomajului a intrat în decembrie sub 5%, cel mai mic nivel din aprilie 

2020, în ciuda înăspririi restricțiilor epidemice. Aceasta reprezintă însă 

procentul celor care își caută activ de lucru, iar nu pe cel al oamenilor care nu 

au de lucru. 

Potrivit statisticii oficiale, în decembrie își căutau activ de lucru 450 de mii de 

români (4,9% din populația activă). Este cel mai mic număr de la izbucnirea 

pandemiei, în martie 2020, dar rămâne cu 100 de mii mai mare față de toamna 

anului 2019. 

 

Rata șomajului (BIM) a atins un vârf de 5,5% în iulie 2020, a scăzut până la 5,1% 

pe perioada verii, când apar mai multe slujbe sezoniere, dar a sărit din nou la 5,3% 

în octombrie. Ulterior, în noiembrie și decembrie, scăderea numărului celor care își 

caută activ de lucru s-a reluat. 

Institutul Național de Statistică calculează rata șomajului după metodologia 

Biroului Internațional al Muncii, considerând a fi șomeri doar persoanele care nu 

au de lucru, își caută activ un loc de muncă și pot începe serviciul în următoarele 

două săptămâni, indiferent dacă primesc sau nu indemnizație de șomaj. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Ministerul Dezvoltării achiziționează peste 1.300 de ambulanțe noi. Valoarea 

contractului este de peste 550 de milioane de lei. 

Comunicatul oficial: 

Cseke Attila, ministrul dezvoltării, lucrărilor publice și administrației, a semnat 

contractele adiționale pentru modernizarea infrastructurii de sănătate, finanțate prin 

Programul Operațional Regional (POR) 2014-2020, derulat de Ministerul 

Dezvoltării, Lucrărilor Publice și Administrației (MDLPA). 

Proiectele, în valoare totală de 558.903.141,45 lei, vizează îmbunătățirea 

capacității de intervenție la urgențele medicale în toate regiunile, și au ca beneficiar 

principal Inspectoratul General pentru Situații de Urgență (IGSU), prin 

Inspectoratele pentru Situații de Urgență Județene din regiunile respective. 

Cele 7 acte adiționale au fost încheiate la solicitarea IGSU pentru achiziția a 1.358 

de vehicule medicale. Au fost recepționate 1.122 de ambulanțe, dintre care 120 de 

autospeciale pentru transport victime multiple, 375 de ambulanțe cu dotări 

avansate, 505 ambulanțe cu dotări avansate care pot accesa zonele fără drum, greu 

de accesat și 122 ambulanțe cu dotări înalte pentru pacienți care necesită 

resuscitare sau terapie intensivă. 

Urmează a fi achiziționate alte 236 de autospeciale medicale între care vor fi 

autospeciale pentru transport victime multiple, ambulanțe pentru transport nou-

născuți în stare critică, ambulanțe pentru acces în zone foarte greu accesibile, 

unități de suport pentru accidente colective, ambulanțe specializate pentru pacienți 

cu risc biologic și 5 posturi medicale mobile. 

Finanțarea proiectelor este asigurată prin Axa prioritară 8 (”Dezvoltarea 

infrastructurii de sănătate și sociale”), Prioritățile de investiții 8.1 (”Investițiile în 

infrastructurile sanitare și sociale care contribuie la dezvoltarea la nivel național, 

regional și local, reducând inegalitățile în ceea ce privește starea de sănătate şi 

promovând incluziunea socială prin îmbunătățirea accesului la serviciile sociale, 

culturale și de recreere, precum și trecerea de la serviciile instituționale la serviciile 

prestate de colectivitățile locale) și 8.2b (”Ambulanțe”). 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Eurostat: Numărul firmelor nou înființate în UE în trimestrul al treilea din 

2020 a crescut cu peste 45%, comparativ cu trimestrul precedent. Totodată, 

numărul companiilor care au intrat în faliment a crescut cu 25%. 

 

În termeni anuali, numărul firmelor nou înființate a crescut cu 2,2% în UE în 

trimestrul trei din 2020, comparativ cu același trimestru al anului precedent. În 

același timp numărul falimentelor a continuat să scadă, fiind înregistrate cu 17,7% 

mai puține față de T3 din 2019. 

În România, numărul firmelor nou înființate a scăzut cu 6,6% în trimestru trei din 

2020 față de aceeași perioadă din anul precedent, în timp ce numărul falimentelor 

s-a menținut aproximativ la același nivel (+0,5%).  

Dintre statele membre pentru care sunt disponibile date, cele mai mari creșteri ale 

înregistrărilor de noi companii au fost în Franța (+21,5%), Belgia (+14,3) și 

Lituania (+11,4%). Cele mai mari scăderi au fost înregistrate în Bulgaria (-18,3%), 

Germania (-14,6%) și Țările de Jos (-13,3%).  

Numărul falimentelor a scăzut cel mai mult în Lituania (-60,9%), Franța (-34,9%) 

și Belgia (-32,3%). Cele mai multe falimente au fost în Estonia (+83,5%), 

Portugalia (+40,3%) și Spania (+6,3%). 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 2 februarie 2021 40 

 

Biroul de Statistică european vine cu o precizare prin care explică scăderea 

înființărilor de noi firme și a falimentelor, în primele două trimestre din anul trecut, 

prin faptul că instituțiile responsabile cu înregistrarea firmelor și falimentelor au 

fost închise sau doar temporar accesibile din cauza pandemiei, iar acestea au fost 

raportate cu întârziere. Totodată, măsurile adoptate de guverne în timpul crizei ar fi 

putut permite afacerilor care altfel ar fi depus falimentul să își continue activitățile. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Retailerii europeni se confruntă cu deficite de produse din cauza creşterii 

dramatice a costurilor de transport 

Costurile în creştere puternică legate de transportul de bunuri din Asia provoacă o 

criză de bunuri de larg consum în Europa pentru importatorii unei game largi de 

produse, de la articole pentru locuinţe, biciclete până la jucării şi fructe uscate. 

Deficitul de containere goale din China a dus la o creştere de patru ori a preţurilor 

pe rutele maritime de transport către Europa în decurs de opt săptămâni, costurile 

atingând maxime record. 

Drept rezultat, retailerii şi producătorii au început să se confrunte cu deficite de 

bunuri finite, dar şi de componente, scrie Financial Times. Youri Mercier, secretar 

general adjunct al Federaţiei Industriei Europene a Articolelor Sportive, spune că 

întârzierile de câteva săptămâni au un „impact uriaş“ asupra businessurilor. 

Peter Sand, analist la asociaţia internaţională de transport maritim Bimco, arată că 

creşterea preţurilor „afectează predominant importatorii şi retailerii mici“. 

În cadrul unui sondaj realizat în rândul a 900 de companii mici şi mijlocii de 

Freightos, 77% dintre acestea au raportat dificultăţi legate de lanţul de 

aprovizionare pe ultimele şase luni. 

Dificultăţile au impact şi asupra producţiei din zona euro, potrivit unei rate în 

creştere de producători incluşi într-un sondaj realizat recent de IHS Markit. 
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Timpul de livrare de către furnizori s-a prelungit în ianuarie cel mai mult din 1997, 

anul în care au fost publicate pentru prima dată astfel de date, cu excepţia lunii 

aprilie a anului trecut, când liniile de aprovizionare au fost afectate de pandemie. 

Asociaţia Europeană pentru Transport, Logistică şi Servicii Vamale (CLECAT) şi 

Consiliul Transportatorilor Europeni au avertizat într-o scrisoase comună adresată 

Comisiei Europene că „costurile în creştere de transport de marfă“ şi „livrările 

întârziate“ fac ca mulţi membri să întâmpine dificultăţi în a menţine „lanţurile de 

aprovizionare operaţionale“. 

Comisia Europeană a declarat pentru FT că autorităţile de la Bruxelles sunt 

conştiente de „creşterile mari de preţuri înregistrate recent pe pieţele de transport 

containere“, dar că nu este clar în această fază dacă situaţia este rezultatul unui 

comportament anti-competitiv sau dacă intervenţia autorităţilor ar putea fi 

justificată“. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 


